
Voorzitter: Tjeenk Willink

Tegenwoordig zijn 71 leden, te
weten:

Baarda, Batenburg, De Beer, G. van
den Berg, J.Th.J. van den Berg,
Bierman, De Boer, Boorsma, Braks,
Van den Broek-Laman Trip, Cohen,
Dees, Van Dijk, Van Eekelen,
Eversdijk, Gelderblom-Lankhout, Van
Gennip, Ginjaar, Glastra van Loon,
Glasz, Van Graafeiland, Grol-
Overling, De Haze Winkelman,
Heijmans, Heijne Makkreel, Hendriks,
Hessing, Van Heukelum, Hilarides,
Hirsch Ballin, Hofstede, Holdijk,
Jaarsma, De Jager, Jurgens, Ketting,
Korthals Altes, J. van Leeuwen, L.M.
van Leeuwen, Linthorst, Lodewijks,
Loudon, Luijten, Luimstra-Albeda,
Lycklama aÁ Nijeholt, Michiels van
Kessenich-Hoogendam, Pitstra, Le
Poole, Postma, Rensema, Rongen,
Roscam Abbing-Bos,
Schoondergang-Horikx, Schuurman,
Schuyer, Staal, Steenkamp, Stevens,
Talsma, Tjeenk Willink, Tuinstra,
Varekamp, Ter Veld, Veling, Verbeek,
Werner, Wiegel, De Wit, Van de
Zandschulp, Zijlstra en Zwerver,

en de heren Van Mierlo, vice-
minister-president, minister van
Buitenlandse Zaken, Zalm, minister
van FinancieÈn, Melkert, minister van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
mevrouw Schmitz, staatssecretaris
van Justitie, en de heer Linschoten,
staatssecretaris van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat is ingekomen bericht van
verhindering van het lid:

Vrisekoop, wegens ziekte.

Dit bericht wordt voor kennisgeving
aangenomen.

De voorzitter: Ingekomen is bericht
van verhindering van de staatssecre-
taris van Buitenlandse Zaken in
verband met het bijwonen van de
bijeenkomst van de IGC-groep in
Brussel.

Ingekomen is de volgende brief van
de heer Van den Berg uit Alphen aan
den Rijn:

Leiden, 1 mei 1996

Mijnheer de voorzitter,

Het algemeen bestuur van de
Vereniging van Nederlandse
gemeenten heeft mij onlangs
benoemd tot hoofddirecteur van haar
organisatie. Op 15 augustus
aanstaande zal ik bij de VNG mijn
functie daadwerkelijk aanvangen.
Hoewel geen wettelijk voorschrift de
combinatie van deze functie met het
lidmaatschap van de Eerste Kamer
verbiedt, meen ik toch beide taken
niet met elkaar te kunnen verenigen.
Materieel zou zulke combinatie ± in
elk geval naar mijn waarneming ±
schadelijk uitwerken op de goede
uitoefening van zowel het lidmaat-
schap der Kamer als van mijn
toekomstige taak bij de VNG.
Derhalve heb ik besloten, ontslag te
nemen als lid van de Eerste Kamer
per 1 augustus a.s.

Ik wil graag bekennen dat dit
ontslagbesluit mij zeer veel moeite
heeft gekost: jegens de politieke
partij die haar vertrouwen in mij had
uitgesproken en mijn collega's in de
fractie van de Partij van de Arbeid
die mij, in goed vertrouwen, tot haar
voorzitter hadden gekozen; evenzeer
echter jegens mijn collegae in de
Kamer als geheel, die mij steeds zo

tegemoetkomend en vriendelijk
hebben behandeld en niet in het
minst ook jegens U, mijnheer de
voorzitter, die dankzij uw elegante,
maar ook vaste leiding, mij op het
goede pad heeft gehouden en
tegelijk bemoedigd en gestimuleerd.

Ooit, nog voordat ik lid van deze
Kamer mocht zijn, heb ik haar
betiteld als een ''voor dames
toegankelijke HerensocieÈ teit''. Dat
leek een weinig vleiende kwalificatie,
maar wie mij kende wist beter,
bijvoorbeeld, dat die benaming voor
mij tevens een verleiding van belang
inhield. Een verleiding waarvoor ik
een aantal jaren buitengewoon graag
ben bezweken, toen mij daartoe de
gelegenheid werd geboden. Intussen
ben ik mij ervan bewust dat het
lidmaatschap van de Kamer veel
meer inhoudt dan de toegang tot een
uitzonderlijk aangenaam en dikwijls
inspirerend gezelschap.

Niettemin zal ik mij deze Kamer
herinneren als de mooiste plek in
Nederland ter uitoefening van het
publieke ambt; zal ik de plek en de
mensen die haar bevolken zeer
missen. Dat geldt niet alleen mijn
medeleden, maar ook de staf en de
medewerkers van de Kamer die mij
ieder zozeer van dienst zijn geweest
en wier inzet en hartelijkheid mij
zullen bijblijven.

Met vriendelijke groet,

w.g. J.Th.J van den Berg

Ongetwijfeld zou de inhoud van deze
brief tot langdurige beraadslagingen
en commentaar aanleiding kunnen
geven. Ik stel de Kamer voor, dat niet
te doen.

Van deze brief is mededeling
gedaan aan de voorzitter van het
centraal stembureau voor de

31ste vergadering Dinsdag 14 mei 1996

Aanvang 10.00 uur

Eerste Kamer Ingekomen stukken
14 mei 1996
EK 31 31-1521



verkiezing van de Eerste Kamer der
Staten-Generaal.

De brief wordt voor kennisgeving
aangenomen.

De voorzitter: De overige ingeko-
men stukken staan op een lijst, die in
de zaal ter inzage ligt. Op die lijst
heb ik voorstellen gedaan over de
wijze van behandeling. Als aan het
einde van de vergadering daartegen
geen bezwaren zijn ingekomen,
neem ik aan, dat de Kamer zich met
de voorstellen heeft verenigd.

(Deze lijst is, met de lijst van
besluiten, opgenomen aan het eind
van deze editie.)

De voorzitter: Aangezien voor
verschillende verdragen of voorne-
mens tot het afsluiten, opzeggen en
verlengen van (uit)voeringsverdragen
die ter stilzwijgende goedkeuring zijn
voorgelegd en voor algemene
maatregelen van bestuur die zijn
voorgehangen en gedrukt onder de
nummers 23908 (R1519), nr. 17,
24493 (R1557), nr. 3, 24660, 24661
(R1569), 24670 en 24671 de termijn is
verstreken, stel ik vast, dat voor wat
deze Kamer betreft aan uitdrukkelijke
goedkeuring van deze verdragen
respectievelijk AMvB's geen behoefte
bestaat.

Aan de orde is de behandeling van
de volgende voorstellen van de
commissie voor de Verzoek-
schriften:
- adres van Y.H. te E., met betrekking
tot kwijtschelding van een belasting-
schuld (Gedrukt stuk Eerste Kamer,
1995-1996, nr. XIX);
- adres van M.N. te R., met betrek-
king tot kwijtschelding van een
belastingschuld (Gedrukt stuk Eerste
Kamer, 1995-1996, nr. XX);
- adres van J.M.R. te U., met
betrekking tot kwijtschelding van een
belastingschuld (Gedrukt stuk Eerste
Kamer, 1995-1996, nr. XXI).

De voorzitter: Ik stel voor, de
conclusies van de commissie over te
nemen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Wet verplaatsing mest-
produktie (24426);

- het voorstel van (rijks)wet
Goedkeuring van het op 17
december 1994 te Lissabon tot
stand gekomen Verdrag inzake
het Energiehandvest, met
Bijlagen, en het op 17 december
1994 te Lissabon tot stand
gekomen Protocol bij het
Energiehandvest, betreffende
energie-efficiëntie en de
daarmee verband houdende
milieu-aspecten, met Bijlage (Trb.
1995, 108) (24545, R1560).

Deze voorstellen van (rijks)wet
worden zonder beraadslaging en
zonder stemming aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Regels met

betrekking tot de oprichting van
de naamloze vennootschap N.V.
RBB (Wet privatisering RBB)
(24345).

Dit wetsvoorstel wordt zonder
beraadslaging en zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het voorstel van (rijks)wet

Tweede Protocol tot wijziging
van het Verdrag betreffende
beperking van gevallen van
meervoudige nationaliteit en
betreffende militaire verplichtin-
gen in geval van meervoudige
nationaliteit; Straatsburg, 2
februari 1993 (24152, R1536).

De beraadslaging wordt geopend.
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De heer Glasz (CDA): Mijnheer de
voorzitter! Vorig jaar is de schrifte-
lijke behandeling aangevangen van
de eerste tranche van de Rijkswet op
het Nederlanderschap. Het belang-
rijkste punt van die wet was het
vervallen van het vereiste om
afstand te doen van de oorspronke-
lijke nationaliteit voor het verkrijgen
van de Nederlandse nationaliteit.
Onze huidige wet gaat uit van
monopatridie, behalve in individuele
uitzonderingen op redelijkheids-
gronden. Het gaat dus om enkelvou-
dige nationaliteit. Voor die wijzigin-
gen in de eerste tranche hanteerde
het kabinet voornamelijk twee
argumenten.

Het eerste argument hield in dat
het schrappen van het afstands-

vereiste de integratie zou bevorde-
ren. De CDA-fractie meende en
meent nu nog dat daarmee de zaken
worden omgedraaid. Het verlenen
van het Nederlanderschap is per se
niet instrumenteel voor integratie en
zeker niet als tegelijkertijd de
inburgeringseisen worden verlaagd.
Integratie bevordert men daarente-
gen wel door verlening van het
Nederlanderschap te zien als
afronding van een voltooid
integratieproces. Men mag, nee, men
moet van buitenlanders verwachten
dat zij zich echt inzetten voor
integratie. Dat is in hun eigen belang
en in het belang van de Nederlandse
samenleving. Relativering van het
nationaliteitsbegrip wijst het CDA af.
Dat was het eerste argument dat de
eerste tranche van een wet moest
ondersteunen die nu niet aan de
orde is, maar die ik wel nodig heb
om ook het tweede argument te
kunnen noemen dat daarbij gold.

Het tweede argument dat door het
kabinet ter ondersteuning van de
eerste tranche werd voorgedragen,
was dat het Verdrag van Straatsburg,
waarop ook onze wetgeving is geeÈnt,
het uitgangspunt van de monopatri-
die, de enkelvoudige nationaliteit,
aanmerkelijk zou wijzigen. Met
andere woorden, in Europa, in de
verdragslanden was een belangrijke
wijziging in het denken tot stand
gebracht waarbij je eigenlijk zou
kunnen zeggen dat het uitgangspunt
van de enkelvoudige nationaliteit
werd verlaten.

Dat heeft mij en ook de fractie van
de VVD ertoe gebracht te bepleiten
dat eerst maar eens dat protocol, die
wijziging op het verdrag, moest
worden bezien. Zo is door de
staatssecretaris de eerste tranche stil
gelegd en ligt nu het Tweede
Protocol, de wijziging op het verdrag,
voor. Wat zien wij? Van het uitgangs-
punt van enkelvoudige nationaliteit
wordt slechts afgeweken voor een
zeer beperkte kring, te weten
tweede-generatiemigranten,
nationaliteitsrechtelijk gemengde
huwelijken en kinderen uit die
huwelijken. Deze categorie is veel
beperkter dan aan de Kamer bij de
eerste tranche in het vooruitzicht was
gesteld en in ieder geval veel te
beperkt om een zo algemene
afwijking van het uitgangspunt van
enkelvoudige nationaliteit te
rechtvaardigen. Voor de CDA-fractie
komt daar nog een belangrijk
materieel punt bij. De categorieeÈn
waarop dit Tweede Protocol toeziet,
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